
 

 

 

 
Z Á P I S   Z   A K C E 

DĚTSKÉ FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE – DESATERO PROBLÉMŮ 
OČIMA DĚTÍ 
20. března 2017 

Přítomni dle prezenční listiny 47 žáků z jednotlivých škol (ZŠ Komenského, ZŠ J. Harracha, Gymnázium a SOŠ),  
za MěÚ:  Vladimír Vinklář, Martin Šnorbert, Monika Jindrová (Městská policie), Ilona Šolcová, Jana Majerovič-
Krůfová, Jaroslav Hornig (Sportovní centrum)  
Moderace: Milada Dobiášová, Jakub Vebr – centrum ekologické výchovy Sever, pracoviště Maršov 

 Šestý ročník   Dětského fóra Zdravého města Jilemnice se konal již počtvrté  v zasedací místnosti města Jilemnice. Akci 
zahájil koordinátor Dětského parlamentu Martin Šnorbert, omluvil starostku města Janu Čechovou (plánovaná dovolená) a 
poté fórum zahájili moderátoři z pobočky v Maršově Milada Dobiášová a Jakub Vebr. Po úvodní „rozcvičce“, která 
představovala „lov na lidi“, kdy se zjišťovalo kdo je 
členem Dětského parlamentu města Jilemnice, kdo 
chodí pravidelně do knihovny, kdo někdy pomáhal 
jako dobrovolník, kdo byl v minulém roce pěšky na 
Žalý, kdo by se chtěl stát regionálním politikem a kdo 
se již účastnil minulých dětských fór a to formou 
získání podpisu takového člověka. Zvolená témata 
byla následně ověřována a největší množství osob bylo 
zjištěno při otázce na dobrovolnickou pomoc. 
 Stejně jako na minulých fórech byla zařazena tzv. 
„pocitová mapa“.  Zde výsledky vzešlé z pocitů 
vyhodnotil místostarosta Vinklář a koordinátor 
Šnorbert.  Změny v prostoru vlakového nádraží můžou 
realizovat pouze ČD, se kterými je často jednáno, letos 
se podařilo, že vyřezali nálety na svých pozemcích 
(meze). Za reprezentativní byly označeny prostory 
náměstí, zámku a parku a skateparku, dobře je i na  
 
 
 
 
 



 

 

 
 

 
Hraběnce. Neuklizeno a nebezpečno je na autobusovém nádraží a v parčíku u Tesca.  

 
Následovala klasická část na 
vydefinování problémů města 
z pohledu mládeže.   
 
Oproti předchozím ročníkům byl 
zvolen způsob „kolování „ garantů a 
expertů u jednotlivých stolů, takže 
každý ze zúčastněných se mohl 
zúčastnit diskuse ve všech oblastech.  
Problémové oblasti byly předem 
odsouhlaseny dětským parlamentem 
a navazovaly na předchozí ročníky 
dětského fóra.  
 
Ke každé oblasti byl jmenován garant 

oblasti z řad členů dětského parlamentu. U většiny stolů seděli i pracovníci městského úřadu a příspěvkových organizací – 
experti na danou oblast (pro případné objasnění projednávaných námětů a bodů). Jednání dětského fóra se po dobu, kterou 
mu umožnilo pracovní vytížení, účastnil místostarosta města pan Vladimír Vinklář.  
Jednotlivé stoly měly různou barvu fixů. Následuje záznam problémů (přepis z flipchartových papírů): 
             
1. Životní prostředí – garant Adam Havlíček, Tadeáš Kubelka – expert Ilona Šolcová 

 

1. Nepořádek kolem popelnic  

2. Psí exkrementy  

3. Zákaz kouření na veřejných místech 

4. Odpadkové koše kolem Hraběnky 

5. V rámci výuky zasazovat stromy 

6. Větší množství popelnice 

7. Nečistota řek (Jilemka), úklid v rámci 
vyučování 

8. Transparenty prosím neznečišťuj !!! 
 
 

2. Školství a kultura – garant  Luboš Ducháček, bez experta 

 

 
1. Vybavení ve školách (chemie) – nové počítače ve 
třídách 
2. Nespolupráce mezi základními školami a gymnáziem 
–  finanční důvody       
3. Odkup staré spořitelny – revitalizace parčíku, knihovna 
4. Zahraniční exkurse 

5. Rekonstrukce SD Jilm – interiéry 
6. Zrušení námětu na zimní halu – zbytečná investice – 
pouze kluziště 
(Původně bylo uvedeno 7 bodů, jedna tematika byla po 
projednání stáhnuta) 

 
 
 



 

 

 
 

 
 

3. Sociální oblast a zdravotnictví – garanti Klára Holmanová, Veronika Pitrová  – expert Jana Majerovič Krůfová 

 
 

1. Řešení špatné platové situace v MMN a.s., = 
přehodnotit rozpočet 

2. Bezbariérovost 
3. Budova bývalé spořitelny = využití např. knihovna 
4. Řešení otázky bydlení pro důchodce a sociálně slabé – 

městské byty = spolupráce se státem a krajem 
5. Zrušení poplatků v DPS 

 
 
 
 
 
 

4. Veřejný pořádek, bezpečnost, doprava – garant Petr Huml– expert  Monika Jindrová – strážnice MP 

 
 
1) Šustek 
2) Zvýraznit přechody + nový přechod u hřiště 
3) Kruhový objezd u Hraběnky 
4) Rozšíření kamerového systému 
5) Zprůchodnit cesty v parčíku u TESCA = upravit 
vegetaci 
6) Zakázat požívání alkoholu na autobusáku 
 
 
 

 

E. Využití  volného času,  sport – garant Vojta Kynčl  Ladislav Morávek, expert Jaroslav Hornig (SC) 

 
1) Cyklostezka 
2) Vybudování horolezecké stěny 
3) Stěna pro graffiti 
4) Malý dětský bazén zmenšit – volné místo pro 

výřivky + tobogán 
5) Zrušení projektu zimní stadion a koupaliště 
6) Rekonstrukce hřiště s umělým povrchem + 

atletické dráhy 
7) Vybavení Kuvajtu- rozšíření sportovních činností 

(hasiči, softbal,fotbal, atletika) 
8) Rekonstrukce dětských hřišť 
 
 
 
Následovalo představení problematiky od prezentujících od jednotlivých stolů a v závěru každý  žáků obdržel dva hlasy pro  
upřednostnil jeden problém (otázku) - červené lípky a každému stolu bylo dáno 5 modrých lípek, aby se shodl na 
problémech, které podpoří kolektivně. Následně bylo podle tohoto hlasování moderátory vyhlášeno pořadí deseti problémů 
města (není uváděn bod z oblasti školství a kultury  – důvody uvedeny u této oblasti) .  
 



 

 

 

Závěr: 

 
Po hlasování má prozatím 10  vydefinovaných  problémů města Jilemnice viděno dětskýma očima toto pořadí:  
 

1.- 2. Cyklostezka 12 (+3)  hlasy 

1.- 2. Odkup bývalé spořitelny – revitalizovat parčík, knihovna 12 (+3) hlasy 

  3. Zrušení projektu stavby zimní stadion + koupaliště  13 (+2) hlasy 

  4. Řešení otázky bydlení pro důchodce a sociálně slabé – městské byty  8  (+3) hlasy 

  5. Větší množství popelnic 4 (+2) hlasy 

  6. Šustek 6 hlasů 

  7. Rekonstrukce hřiště s umělým povrchem + atletické dráhy 1 (+2) hlasy 

  8. Vybudování horolezecké stěny 3 hlasy 

  9. Vybavení ve školách (chemie) – nové počítače ve třídách  2 hlasy 

10. Nečistota řek (Jilemka), úklid v rámci vyučování 2 hlasy 

 
Na závěr akce moderátoři poděkovali všem za konstruktivní návrhy a aktivitu, se kterou k problematice přistupovali. Nejhůře 
vnímané prostory z pocitové mapy (prostor autobusového a vlakového nádraží) nebyly definovány (při pocitové mapě byly 
vysvětleny majetkové poměry v obou lokalitách). 
 
         V Jilemnici dne 21. března 2017 
 
Zapsal: Martin Šnorbert,  
odbor rozvoje, investic a majetku   


